
Folketingets Sundhedsudvalg har den 30. november 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 198 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jonas Dahl (SF).

Spørgsmål nr. 198:
’’Vil ministeren oplyse, hvor mange penge der bliver brugt på arbejdet med at 
begrænse udgifterne alene i medicinindkøbet hos RADS, IRF, Amgros og 
UVKL set i forhold til de 40 millioner kroner som over en fireårig periode blev 
tildelt den nu nedlagte compliancepulje, som skulle sikre, at den indkøbte me-
dicin faktisk også bliver taget af patienterne?”

Svar:
Jeg forstår spørgsmålet sådan, at det ikke er udgifterne til IRF (Institut for Ra-
tional Farmakoterapi) eller sekretariatsbetjening af RADS (Rådet for Anvendt 
Dyr Sygehusmedicin) og UVKL (Udvalget til Vurdering af KræftLægemidler)
der efterspørges, men den indsats, herunder udgifterne hertil, som disse an-
vender for at begrænse udgifterne til medicinindkøb. Da RADS, IRF og UVKL
ikke har som opgave at begrænse udgifterne til medicinindkøb, kan jeg ikke 
oplyse et beløb hertil. RADS, IRF og UVKL har derimod til opgave at pege på,
hvilke lægemidler der mest hensigtsmæssigt anvendes i behandlingen ud fra 
en faglig vurdering, hvori lægemidlets pris kan iagttages.

Amgros (regionernes fælles medicinindkøbsselskab) er et selskab som regio-
nerne i fællesskab har stiftet, og som står for at indkøbe den medicin, som skal 
bruges på sygehusene, billigst muligt. Amgros bruger derfor pr. definition al 
deres tid og ressourcer på at begrænse (regionernes) udgifter til medicin ud 
fra en forretningsmæssig vinkel, ikke ud fra en sundhedsfaglig.
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